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Summary


The effect of long-term application of Crataegus oxyacantha on ischemia and reperfusion induced arrhythmias was investigated in Wistar rats on the heart in situ and on Langendorff preparations. Seventeen rats were fed for 8 weeks with 0.5 g/kg b.w. Crataegus extract per day, standardised to 2.2 % flavonoids. Twenty age-matched untreated rats served as controls. In the hearts in situ as well as in the Langendorff preparations the left anterior descending coronary artery (LAD) was ligated for 20 min and subsequently reperfused for 30 min. ECG was continuously recorded and the time spent between start of ischemia and on-set of arrhythmias was measured. In addition, during ischemia and reperfusion the number of ventricular premature beats and bigemini and the duration of salvos and ventricular flutter and fibrillation were determined. The ischemic area was evaluated in all experiments and coronary flow was measured in Langen-dorff preparations.


In the present experiments, no cardio protective effects of Crataegus oxyacantha could be detected, neither in the heart in situ nor in the Langendorff preparations. Although the ischemic areas were identical, arrhythmias occurred even earlier in the Crataegus collectives than in the controls. Also the number and duration of ischemia and reperfusion induced arrhythmias tended to occur longer and more frequently in the Crataegus collectives, whilst coronary flow remained unchanged.


The phenomenon that Crataegus rather aggravates than prevents arrhythmias may be reduced to a Crataegus induced increase in intracellular Ca2+-concentration proven true for the positive inotropic effects of Crataegus.



[bookmark: N108D1]
Zusammenfassung


Effekte einer lang dauernden Verabreichung von Crataegus oxyacantha auf ischämie und reperfusionsbedingte Arrhyth mien der Ratte


Die Wirkung einer chronischen Crataegus oxyacantha Applikation auf ischämie und reperfusionsbedingte Arrhythien wurde an Wistar Ratten am Herzen in situ und an Langendorff Präparaten untersucht. 17 Tiere wurden übereinen Zeitraum von 8 Wochen täglich mit 0.5 g/kg Crataegus Extrakt gefüttert, derauf 2.2 % Flavonoide standardisiert war. 20 gleichaltrige unbehandelte Tiere dientenals Kontrollen. Bei allen Versuchen wurde der Ramus interventricularis anterior der linken Koronararterie 20 min lang ligiert und anschließend für 30 min reperfundiert. Während der ganzen Versuchsdauer wurde das EKG aufgezeichnet. Bei der Auswertung wurde die Zeit zwischen Ischämiebeginn und demersten Auftreten der Arrhythmien sowie Anzahl und Dauer der verschiedenen Arrhythmieformen während der Ischämie und Reperfusionsphase ermittelt. Weiterhin wurde beiallen Versuchen die Größe derischämischen Zone bestimmt und beiden Versuchen am Langendorff Präparat der Koronarfluß gemessen. Kardioprotektive Effekte von Crataegus oxyacantha gegen ischämie und reperfusionsbedingte Arrhythmien konnten wir weder in situ noch am Langen-dorff Präparat finden. Trotz gleich großer ischämischer Zone traten einige Rhythmusstörungen bei den Crataegus Kollektiven sogar signifikant früher auf. Auch während der Ischämie und Reperfusion traten Rhythmusstörungen bei den Crataegus Kollektiven häufiger und länger auf als bei den Kontrollen. Der Koronarfluß wurde durch Crataegus nicht signifikant beeinflußt. Die in unseren Ver suchen eher arrhythmogene Wirkungvon Crataegus führen wir auf eine Erhö hung der intrazellulären Ca2+-Ionenkonzentration zurück, die als Ursache für positive inotrope Crataegus-Effekte nachge wiesen ist.
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